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Zápis z jednání Rady pro stabilizaci a rozvoj Fakulty stavební VUT konaného dne 4. 9. 2024 

Forma jednání: Jednání proběhlo hybridní formou, s možností osobní účasti a online připojení. 

Přítomni: viz Prezenční listina, která je uložena na SED. 

 

Program jednání: 

1. Zahájení  

2. Koncept strategického projektu pro stabilizaci FAST VUT 

3. Návrhy na řešení situace  

4. Rozdělení případných úkolů 

5. Různé 

6. Závěr 

 

1. Jednání Rady pro stabilizaci a rozvoj Fakulty stavební VUT zahájil děkan fakulty, prof. Drochytka, který 

přivítal přítomné členy rady. Následně jmenoval pana Ing. Jaroslava Bureše, CSc., tajemníkem rady. 

2. Děkan projednal se členy návrh Konceptu strategického projektu pro stabilizaci FAST VUT, jehož cílem 

je dlouhodobě zajistit udržitelnost a rozvoj fakulty. Tento návrh je navržen jako reakce na současné 

výzvy, kterým fakulta čelí.  

 
Návrh bude po zapracování připomínek a podnětů od rektora upraven do finální podoby a vypracovaný 
projekt bude následně předložen Akademickému senátu FAST k projednání a případnému schválení. Po 
schválení AS FAST bude projekt zveřejněn, aby byl všem přístupný.  

Bylo zdůrazněno, že klíčovými cíli jsou dlouhodobá finanční stabilita fakulty a zvýšení atraktivity studia, 

zejména bakalářských oborů. Diskutovalo se o potřebě jasného vymezení počtu oborů, aby 

uplatnitelnost absolventů byla širší, což bude klíčové pro budoucí akreditace. V tomto kontextu bylo 

zmíněno, že bude nutné zapojit do tohoto procesu i ČKAIT. 

V souvislosti s těmito tématy se uskuteční schůzka, a to dne 24. 9. 2024, kde se bude jednat o nových 

studijních programech Stavebního inženýrství na stavebních fakultách v ČR. Z naší fakulty se schůzky 

zúčastní děkan a proděkani. Za Fakultu stavební ČVUT v Praze bude přítomen děkan Máca a za Fakultu 

stavební VŠB-TUO v Ostravě děkan Brožovský. 

Ing. Bureš informoval členy o dotazníkové akci mezi 75 klíčovými firmami, která již přinesla 60 odpovědí. 

Z dotazníků vyplynulo, že firmám chybí od našich absolventů větší samostatnost, jazyková vybavenost, 

praktické zkušenosti a lepší provázanost s praxí. Firmy vykazují výrazně vyšší zájem o absolventy 

magisterských programů ve srovnání s bakalářskými. Na základě těchto poznatků se ukázala potřeba 

zapojit odborníky z praxe do procesu přizpůsobení studijních programů, aby reflektovaly aktuální 

požadavky trhu práce. Firmy projevily zájem spolupracovat na této modernizaci, což nám umožní zlepšit 

efektivitu našich vzdělávacích programů. 

Doc. Zachoval požádal pana Ing. Bureše o zaslání dotazníku v nezpracované formě pro další analýzu. 
 
V průběhu jednání byl rovněž vznesen požadavek na transparentnost celého procesu, aby všichni 
zaměstnanci měli možnost získat potřebné informace o celém projektu a jeho realizaci. Tento požadavek 
byl panem děkanem potvrzen. Stejně tak bude zveřejněno i vyhodnocení dotazníkové akce, včetně 
odpovědí respondentů.  

  
3. Návrhy na řešení situace: 

• zvýšení atraktivity studia, zejména bakalářských oborů; 

• reakreditace studijních programů; 
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• definice nového profilu absolventa, který lépe odpovídá potřebám trhu; 

• vytvoření pracovních týmů pro jednotlivé oblasti. 

 

 

 

4. Úkoly:  

 

• Děkan požádal pana Ing. Bureše vypracovat návrhy na sestavení pracovních skupin, které by 

se zabývaly konkrétními úkoly, aby se zajistil efektivní postup při realizaci navržených 

opatření. 

• Reakreditace studijních programů prostřednictvím Pedagogické komise (vede prod. Jandora). 

• Definice nového profilu absolventa, který lépe odpovídá potřebám trhu. 

 

 

5. Různé: Ing. Bureš doporučil svolat další schůzku, a to do konce října 2024. 

 

6. Závěr: Děkan uzavřel diskuzi a poděkoval všem přítomným za jejich účast a cenné podněty. 

 

 

 

V Brně dne 4. 9. 2024                                                                       prof. Ing. Rostislav Drochytka, CSc., MBA, dr. h. c. 

 


